

[Text]

Science for Peace and Dr. George Ignatieff. Now Dr. Ignatieff is a member, I believe, of the Science for Peace group, but he has his name there in a separate . . .

• 2015

**Mr. Rapoport:** But he is not on the executive.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** Not on the executive.

**Mr. Rapoport:** He is not on the executive. The executive is the president, the secretary, the treasurer, and, as a courtesy title, also the past president.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** And the other members of the executive that you see on the . . .

**Mr. Rapoport:** They are only—yes, that is right.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** Members, I should say.

**Mr. Rapoport:** That is the board of directors, which is a broader body.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** I see. So this basically has the approval of the board of directors.

**Mr. Rapoport:** Yes, that is right.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** But his name is on the board of directors too. Did I not run across it? Yes, I did; I am sure I did. I found him somewhere in here. Yes, he is up at the top, on the middle line.

**Mr. Rapoport:** Yes, he is on the board of directors. The executive is a narrower body. We meet every week. The board of directors is all over the country . . .

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** I see.

**Mr. Rapoport:** —and they meet only once or twice a year. We meet every week, and we are a sort of steering committee. We have been given the mandate to make decisions of this sort.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** If I heard the witness correctly, he mentioned that he hoped it would, in the human sciences, go into such things as East-West relations and some of the psychology in the East Bloc. He did not mention the North-South dimension. I wonder whether the North-South dimension . . .

**Mr. Rapoport:** Oh, of course. Certainly that is very important.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** —because that was emphasized this morning.

**Mr. Rapoport:** The entire field of international relations and their social—not only political, but also social, behavioural, and psychological components—all of those are certainly areas that have to be thoroughly researched. It is only a matter of how much scope an institute like that have. As you say, just so many funds are available and just so much talent is available at any given time. But I think the scope should be open-ended.

[Translation]

l'organisation Science for Peace et par le D<sup>r</sup> Georges Ignatieff. Le D<sup>r</sup> Ignatieff est un membre du groupe *Science for Peace*, je pense, mais son nom figure séparément.

**M. Rapoport:** Mais il ne siège pas à l'exécutif.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Pas à l'exécutif?

**M. Rapoport:** Non, il n'y est pas. L'exécutif est constitué par le président, le secrétaire, le trésorier, et, à titre honorifique, l'ancien président.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Et les autres membres de l'exécutif que vous voyez au . . .

**M. Rapoport:** Ce sont seulement . . . oui, c'est exact.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Les membres, en quelque sorte.

**M. Rapoport:** C'est le conseil d'administration, qui est un organisme plus large.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Je vois. Ceci a donc été approuvé, en fait, par le conseil d'administration.

**M. Rapoport:** Oui, c'est exact.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Mais son nom figure également au conseil d'administration. Est-ce que je ne l'y ai pas vu? Oui, j'en certain. Je l'y ai vu quelque part; il est là, en haut, sur la ligne du milieu.

**M. Rapoport:** Oui, il est au conseil d'administration. L'exécutif est un organisme plus restreint; nous nous réunissons toutes les semaines. Les membres du conseil d'administration se trouvent dans différentes parties du pays.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Je vois.

**M. Rapoport:** . . . et ne se rencontrent qu'une ou deux fois par an. Nous nous réunissons toutes les semaines, nous constituons une sorte de comité directeur. Nous avons pour mandat de prendre des décisions de ce genre.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Si j'ai bien compris le témoin, il disait qu'il espérait, pour les sciences humaines, traiter de sujets comme les relations Est-Ouest ainsi que certains aspects de la psychologie du bloc de l'Est. Il n'a pas parlé de la dimension Nord-Sud. Je me demande si celle-ci . . .

**M. Rapoport:** Oh, bien sûr, c'est certainement un sujet très important.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** . . . parce que cette question avait été mise en relief ce matin.

**M. Rapoport:** Tout le domaine des relations internationales et de leurs composantes sociales—pas seulement politique, mais également sociale, comportementale et psychologique—toutes ces facettes méritent certainement une étude approfondie. La seule question qui se pose, c'est de savoir quelle sera la portée d'un institut comme celui-ci. Comme vous l'avez dit, on est limité, à tout moment, par les crédits et les talents dont on dispose, mais je crois qu'on ne devrait pas imposer de limite à la portée d'un tel institut.